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Protokół Nr LVII/10 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej  w dniu 1 lipca 2010 r. 

 
Obrady Rady rozpoczęły się o godz. 14.00 i trwały do 20.00. 
 
Nieobecny na sesji radny Grzegorz Mankiewicz. 
 
Obrady LVII/10 sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle otworzył Grzegorz Chudomięt, 
Przewodniczący Rady Miasta. Po przywitaniu zaproszonych gości i radnych 
stwierdził, że  zgodnie z listą obecności, na sali znajduje się 17 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
W dalszej części poinformował o pismach Prezydenta Miasta dot.  
wprowadzenia pod obrady Rady dwóch projektów uchwał: 
- w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2010, 
- w sprawie wyrażenia zgody na upamiętnienie Zesłańców na Sybir  
 
Po wysłuchaniu Prezydenta Miasta, który uzasadnił wnioskowane do porządku obrad 
zmiany, prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie kolejno: 
1. wniosek   o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta na rok 2010; 
 „za” oddano 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 głos. 
 
2. wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na upamiętnienie Zesłańców na Sybir  
„za” oddano 14 głosów,, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 głos. 
 
Ponadto dwie zmiany do porządku obrad zgłosił  Ryszard Masalski: 
- wniosek nr 1. aby z punktu 7. porządku obrad skreślić podpunkty od 1 do 5 
dotyczące  skargi (...)*  

Uzasadniając wniosek poinformował, że Komisja Rewizyjna analizowała ww. skargi 
na posiedzeniu 29 czerwca, jednak z powodu nieobecności na posiedzeniu prezydenta 
miasta, a co za tym idzie niepełniej wiedzy członków komisji na temat motywów 
działań prezydenta miasta związanych z wypowiedzeniem umów, o których mowa w 
skargach, komisja nie zdołała wypracować końcowego  stanowiska.  
 
- wniosek nr 2 o uzupełnienie punktu 7. o podpunkt dot. stanowiska Rady do skargi 
(...)*.  
 
Radni przyjęli oba wnioski stosunkiem głosów: 
 - dot. wniosku nr 1 :„za”  14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 głos 
- dot. wniosku nr 2 : „za”  12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 3 głosy. 
Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 W związku z tym porządek obrad sesji Nr LVII/10  przedstawia się jak niżej: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. przyjęcia zmiany w Statucie Związku Gmin Śląska Opolskiego w Opolu, 
2. wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny prawa własności 

nieruchomości niezabudowanej, składającej się z działki nr 28/5 położonej w 
Kędzierzynie-Koźlu, obręb Azoty, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 

3. zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości 
położonej przy ul. Grzegorza Piramowicza działka - 2031/1, 

4. dostosowania opisu granic  stałych okręgów wyborczych na obszarze gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego, 

5. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kędzierzyn-Koźle w rejonie ul. Królowej Jadwigi i 
Kanału Gliwickiego, 

6. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzenie prac 
remontowych w zabytkowym kościele p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii 
Panny w Kędzierzynie-Koźlu, 

7. wyrażenia zgody na upamiętnienie Zesłańców na Sybir, 
8. zmian w budżecie miasta na rok 2010. 

7. Stanowisko Rady do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną, złożonych 
przez: 

1. Zakład Pogrzebowy (...)*. 
2. Państwa  (...)* 

8. Wolne wnioski 
9. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 2.  
Radni nie wnieśli uwag do protokółu Nr LVI/10 z dnia 27 maja 2010 r.  W związku z 
tym Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt  poinformował o  przyjęciu  
protokółu. 
 
Ad.  3.  
Informację o pracach komisji problemowych Rady Miasta, Przewodniczącego oraz 
bieżącej korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Prezydent Miasta Wiesław Fąfara. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
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Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
i zapytania. 
 
Jako pierwszy głos zabrał p. Robert Węgrzyn, Poseł na Sejm RP.  
W wystąpieniu poinformował o planach zorganizowania spotkania z udziałem władz 
miasta, przedstawicieli Rady Miasta oraz sąsiednich gmin z Wiceministrem 
Środowiska p. Stanisławem Gawłowskim, dla ustalenia działań aby pozyskać środki 
finansowe na dokończenie budowy wałów przeciwpowodziowych w obrębie 
Kędzierzyna-Koźla. Ponadto przedstawił popowodziowe problemy działkowców przy 
ul. Gliwickiej i mieszkańców ul. Akacjowej.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara na wstępie zapewnił o gotowości dostosowania 
swojego  terminarza zajęć w taki sposób by uczestniczyć w spotkaniu   z Ministrem 
Środowiska. Wskazał na potrzebę zaproszenia na spotkanie władz samorządowych 
sąsiednich gmin, tj. Cisek, Reńska Wieś i Bierawa. 
W dalszej części poinformował o spotkaniu wójtów, burmistrzów i prezydentów miast 
- gmin położonych nad Odrą  z Prezydentem Wrocławia oraz o wystosowanym 
stanowisku Związku Gmin Śląska Opolskiego do Prezesa Rady Ministrów, Marszałka 
Sejmu i Senatu oraz Parlamentarzystów. 
Poinformował o możliwych formach pomocy osobom i gospodarstwom domowym, 
które ucierpiały w czasie powodzi. Zwrócił uwagę, że z pomocy tej mogą korzystać 
również mieszkańcy, których domy zostały uszkodzone w wyniku podniesienia wód 
gruntowych. Na zakończenie przedstawił finansowe sprawozdanie na temat szkód 
wyrządzonych przez powódź. 
 
Poseł Robert Węgrzyn w wystąpieniu naświetlił sytuację dot. zaawansowania prac nad 
dwiema spec ustawami. 
 
Ryszard Masalski  przedstawił interpelacje-zapytania w sprawie : 

1. ilości wydanych przez Dyrektora MOPS w Kędzierzynie – Koźlu decyzji w 2009 roku i 
do końca miesiąca kwietnia 2010 roku, na podstawie których zasiłek stały dla osób 
uprawnionych do jego pobierania zmniejszono o wysokość pobieranego zasiłku 
pielęgnacyjnego oraz przyznanego dodatku mieszkaniowego. 

2. przeprowadzenia testów sprawdzających jakość nawierzchni boiska ORLIK, 
położonego przy ulicy 9  Maja w Kędzierzynie – Koźlu. 

3. sposobu i poziomu realizacji, w tym zaangażowanie finansowe zadania „Zapewnienie 
dostępu do Internetu dla osób zagrożonych wykluczeniem cyfrowym na terenie gminy 
Kędzierzyn – Koźle – I etap.” 

4. wpływu wspólnoty mieszkaniowej na decyzję o sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz 
najemcy 

5. przedłożenia planu operacyjnego zabezpieczającego miasto przed powodzią  
6. możliwości opróżniania na koszt gminy szamb zlokalizowanych przy posesjach wzdłuż 

ulicy Przyjaźni. 
(pisemne interpelacje-zapytania 

 
Ponadto przedstawił problem mieszkanki, której mieszkanie znajduje się w okolicy 
elektronicznego baneru reklamowego na budynku domu towarowego „Chemik” – 
problemem jest   intensywnie pulsujący ekran. 
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Nawiązując do wiadomości prasowych na temat planów prezydenta miasta dot.  
zlokalizowania źródła zanieczyszczania rowu r-3, poprosił o informację na temat 
sposobu i kosztach wykonania tych zamierzeń.. Podkreśli potrzebę  odcięcia tego 
cieku od rzeki Kłodnica.  
W dalszej części wypowiedzi : 
- ponowił prośbę o interwencję w celu wymuszenia na użytkowniku działki przy tzw. 
Młynówce, doprowadzenia terenu  do poprzedniego stanu, 
- poprosił o informacje na temat podjętych działań w celu odkupienia przez gminę 
obiektu zabytkowego tzw. fortu Fryderyka.  
Na zakończenie wyraził żal z powodu nieobecności na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej osoby uprawnionej do udzielenia wyjaśnień na temat rozpatrywanych 
skarg. Skutkiem tej nieobecności jest brak stanowiska Komisji Rewizyjnej dot. skarg 
oraz zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji tych podpunktów.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara odnosząc się do tematów poruszonych przez 
radnego poinformował: 
- o wystąpieniu do Fundacji Instytut Historii Ziemi Kozielskiej w sprawie 
zorganizowania spotkania i omówienia możliwości  odkupienia fortu, 
- o trudnościach przekazania radnemu operatu przeciwpowodziowego – jednocześnie 
zapewnił, że radny ma możliwość w Wydziale Reagowania Kryzysowego poznać treść 
wyżej wymienionego opracowania, 
- na temat planów wystąpienia do Prezesa Holdingu Blachownia i Spółek w sprawie 
przeprowadzenia badań składu zrzucanych ścieków, 
- poprosił o bliższe dane adresowe  mieszkania z którego sprzedażą występują 
problemy, 
- odnosząc się do uwagi dot. nieobecności urzędników na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej wyjaśnił, wszystkie osoby zaproszone przez przewodniczącego tej komisji 
uczestniczyły w posiedzeniu. Wyjątkiem był kierownik Wydziału Geodezji i 
Gospodarki Gruntami, który przebywał w szpitalu.  
 
Ryszard Masalski przypomniał o nieobecności Prezydenta Miasta. 
 
Elżbieta Czeczot na wstępie poinformowała, że w ramach zbiórki dla powodzian radni 
przekazali  kwotę łączną 2050 zł. (w tym 1750 zł zebrano w czasie poprzedniej sesji i 
300 zł.  wpłacono bezpośrednio na konto fundacji Radia Park). 
W dalszej części poprosiła o informację na temat przebiegu procedury ustalającej 
odpłatność na uczestnictwo w Środowiskowym Domy Samopomocy „Promyczek”, 
jakie były kryteria ustalania tej odpłatności.  
 
Ewald Świentek poprosił o informację na temat  zasad wypisywania świadectw 
szkolnych, tj. czy świadectwo powinno zawierać pełną nazwę szkoły zgodnie z 
uchwałą Rady Miasta (podał przykład Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 13 – zwrócił 
uwagę, że brakuje zapisu dla Mniejszości Niemieckiej ) 
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Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz wyjaśnił, że nazwą szkoły jest Publiczna Szkoła 
Podstawowa nr 13, a określenie dla Mniejszości Niemieckiej nie stanowi części nazwy 
szkoły lecz określa typ szkoły. 
 
Ewald Świentek powołując się na uchwałę Rady Miasta, nie zgodził się z  takim 
wyjaśnieniem. 
 
Ryszard Pacułt poprosił o odpowiedź na pytania: 
1) czy po ostatniej powodzi były prowadzone badania zanieczyszczenia gleby w 

ogrodach domowych i działkowych, jeżeli tak, to jaki jest stan gleby i czy nadaje 
się ona do uprawy ? 

2) czy planuje się przebudowanie rowu znajdującego się na terenie Ogrodu 
Powstańców przy ul. Chrobrego. Rów ten jest powodem zalewania działek.  

W dalszej części zwrócił się do Przewodniczącego Rady  Miasta o ustosunkowanie się 
do propozycji wprowadzenia w punkcie interpelacje, zapytania radnych ograniczeń 
czasowych dla wystąpień radnych.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt powołując się na obowiązujący Statut 
Gminy, sceptycznie odniósł się do ww. propozycji.  
Ryszard Masalski nie zgodził się z propozycją Ryszarda Pacułta, jednocześnie 
zaproponował zwoływanie dwóch sesji w miesiącu aby rozłożyć tematy na dwa 
posiedzenia. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował o planach udrożnienia 
przydziałkowego rowu.  
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że 14 czerwca firma „Grunt” 
pobrała z dziewięciu miejsc próbki gleby, wyniki spodziewane są ok. 5 lipca. 
Zadeklarowała opublikowanie tych wyników. 
 
Rafał Olejnik poinformował o obawach mieszkańców os. Kłodnica, że część wałów 
przeciwpowodziowych została uszkodzona w czasie prac związanych z budową 
kanalizacji (zadeklarował przekazanie szczegółów w piśmie Rady Osiedla).  
Ponadto poprosił o sprawdzenie powodów zalania terenów w okolicy tzw. Młynówki i 
przy wiadukcie kolejowym. Poprosił o informacje na temat możliwości udzielania 
pomocy w usuwaniu skutków zalania przez wody gruntowe Przedszkola Nr 13 przy ul. 
Szymanowskiego. Ponowił prośbę o wyposażenie boiska na os. Żabieniec w pojemniki 
na odpady o większej pojemności. Na zakończenie poinformował o zapadającej się  
nawierzchni jezdni, przy studzience burzowej, w okolicy skrzyżowania z sygnalizacją 
świetlną w os. Kłodnica.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara przedstawił informację na temat przyczyn zalewania 
terenów przez tzw. cofkę. 
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Z-ca Prezydenta Miasta  Piotr Gabrysz poinformował o zasadach koordynowania 
przez urząd prac remontowych placówek przedszkolnych uszkodzonych w czasie 
powodzi. 
 
Marek Niemiec i Zbigniew Barszcz  poinformowali o utrudnieniach z korzystania z 
trawiastej nawierzchni nowo powstałego boiska sportowego przy ul. Starej. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt wyjaśnił, że  taka nawierzchnia wynika z 
przyjętej koncepcji, jest to boisko tymczasowe. 
Wypowiedź potwierdziła Z-ca prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś.  
 
Wojciech Jagiełło poprosił o informację na temat planów odkomarzania miasta, 
poprosił o uwzględnienie terenów osiedla Azoty. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś wyjaśniła, że odkomarzaniem zostały objęte 
tereny popowodziowe oraz parkowe, akcja była przeprowadzana dwukrotnie. 
 
Zbigniew Barszcz poruszył problem zniszczeń nawierzchni ul. Odrzańskiej przez 
pojazdy pracujące przy budowie obwodnicy. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zapewniła, że zostanie wyegzekwowany od 
inwestora obowiązek odtworzenia stanu pierwotnego ulicy. 
 
Wojciech Kapka poinformował, że na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej 
był omawiany temat wydatków oświatowych zaplanowanych na usunięciu skutków 
powodzi. Wyraził nadzieję, że temat ten będzie kontynuowany podczas uchwalania 
zmian do budżetu miasta. 
Ponadto z uznaniem wypowiedział się na temat organizacji i przebiegu tegorocznych 
obchodów Dni Miasta. 
 
Halina Mińczuk poprosiła o informację, czy gmina zgłaszała do ubezpieczyciela 
zalane budynki komunalne, gdyż do tej pory nikt z firmy nie zgłosił się aby oszacować 
straty po powodzi.  
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że jest 6 dysponentów polis 
ubezpieczeniowych (w tym również MZBK) i każdy dysponent powinien zgłaszać 
straty we własnym  zakresie. Wyjaśniła zasady zgłoszeń. 
 
Halina Mińczuk kontynuując pytania poprosiła o informację na temat przyczyn 
zapadania się nawierzchni ulicy Orzeszkowej oraz terminu usunięcia powstałych 
nierówności. 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała o trwających pracach 
naprawczych na tej ulicy. 
 
Elżbieta Czeczot poprosiła o informację na temat etapu realizacji deklaracji prezydenta 
miasta przyznania rodzinie czworaczków mieszkania.  
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Prezydent Miasta poinformował o pomocy rzeczowej udzielonej rodzinie 
czworaczków. Natomiast odnosząc się do pytania w sprawie przyznania mieszkania 
wyjaśnił, że  do tej pory rodzice czworaczków nie złożyli wniosku o przyznanie 
mieszkania Zadeklarował, że jeżeli taki wniosek wpłynie to będzie rozpatrzony.  
 
Wojciech Jagiełło poprosił o informację na temat kosztów  poniesionych przez gminę  
przy porządkowaniu miasta (usuwanie skutków powodzi). 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara wyjaśnił, że ogólny koszt wynosi 9mln. 100 tys. zł. 
Składowe tej kwoty to koszty poniesione na wywóz śmieci, zakupy wyposażenia i 
remonty w placówkach oświatowych. 
 
Robert Młodziński poprosił o informację na temat realizacji koncepcji wspólnych 
patroli Policji i Straży Miejskiej oraz poruszył temat złego stanu nawierzchni jezdni 
pod wiaduktem kolejowym - poprosił o pilną naprawę zapadlin. 
 
Ewald Świentek poprosił o informację na temat prac remontowych dróg uszkodzonych 
w czasie powodzi oraz możliwości ubiegania się od ubezpieczyciela o środki na 
dofinansowanie prac remontowych zniszczonych dróg. 
 
Grzegorz Chudomięt na wstępie poprosił o informację na temat możliwości 
rozwiązania spraw, z którymi w ramach Dyżuru Przewodniczącego Rady Miasta 
zwrócili się: 
- (...)* – zwrócił się z prośbą o wynajęcie lub wydzierżawienie - z pominięciem 
procedury przetargowej - lokalu przy ul. Kraszewskiego 7, 
- (...)* – poprosiła o informację na temat zasad zwalniania współwłaściciela 
nieruchomości z opłacania funduszu remontowego  
Ponadto podzielił się swoimi wątpliwościami dot. stosowanych praktyk udostępniania 
boiska Orlik przy ul. 9 Maja zorganizowanym grupom sportowym ( stowarzyszenia, 
kluby sportowe). Przypomniał, że boiska te miały pełnić funkcje boisk podwórkowych 
i być dostępne głównie dla młodzieży niezrzeszonej.  
Na zakończenie poinformował o usychających drzewach w okolicy budynku przy ul. 
Lompy 10 – poprosił o przeprowadzenie przeglądu i stosownej wycinki - oraz  
podzielił się obawami dot. możliwości uszkodzenia nowej ścieżki rowerowej 
położonej wzdłuż remontowanego kanału ciepłowniczego przy alei  Lisa. 
 
Halina Mińczuk zaproponowała rozważeniem możliwości dostosowania do potrzeb 
Centrum Sztuki Walki pomieszczeń budynku przy ul. Żeglarskiej. 
 
Ryszard Pacułt przypomniał o prośbie Towarzystwa Ziemi Kozielskiej o przekazanie 
sali przy ul. Kraszewskiego 7 na potrzeby muzeum samorządowego. 
 
Do problemów przedstawionych przez radnych odnieśli się Prezydent Miasta Wiesław 
Fąfara i Z-ca Piotr Gabrysz.  
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Oprócz ustnych wyjaśnień radni, którzy zwrócili się z pisemnymi interpelacjami 
otrzymają pisemne odpowiedzi. 
 
Po upewnieniu się, że radni nie mają więcej interpelacji – prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt ogłosił 20-to minutową przerwę (od 16.25 do 16.45)  
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku obrad: 
 
Ad. 6. 
1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany w Statucie Związku Gmin Śląska 

Opolskiego w Opolu 
 
Wojciech Jagiełło poprosił o podanie informacji na temat: 
-  wysokości składki jaką uiszcza gmina Kędzierzyn-Koźle z tytułu członkowstwa w 
ZGŚO, 
- wymiernych efektów dla miasta z tytułu przynależności do ww. związku 
- argumentów jakie przedstawiły rady gminy występujące ze struktur ZGŚO 
Podzielił się swoimi wątpliwościami dot. celowości dalszej przynależności gminy 
Kędzierzyn-Koźle do ZGŚO. Poinformował, że jest skłonny złożyć wniosek o 
przygotowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia gminy Kędzierzyn-Koźle ze 
Związku Gmin Śląska Opolskiego. 
 
Na pytania radnego odpowiedzi udzielili: 
-  Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt, 
- Kierownik Wydziału Organizacyjnego Zbigniew Romanowicz 
Ponadto ustalono, że temat wystąpienia  ze struktur ZGŚO będzie kontynuowany na 
posiedzeniach branżowych komisji problemowych (prawno-administracyjnej, 
finansowo-gospodarczej oraz strategii i rozwoju). Jeżeli komisje poprą stanowisko 
Wojciecha Jagiełło to  wówczas zostaną podjęte czynności związane z podjęciem 
uchwały.  
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że wystąpi z pismem do przewodniczących 
branżowych komisji o uwzględnienie ww. tematu  w porządku posiedzenia.  
 
Ryszard Masalski zaproponował aby na posiedzenie zaprosić Prezesa ZGŚO oraz 
podjąć działania by poznać treść uzasadnienia gmin występujących ze związku. 
Ponadto wniósł uwagę do tytułu projektu uchwały – zaproponował skreślenie „w 
Opolu” 
Uwaga została przyjęta. 
 
Ryszard Pacułt i Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś  podzielili się  
wątpliwościami dot. występowania do innych rad gmin o  uzasadnienie podjętych 
uchwał. 
Radni podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
 „za” oddano 14 głosów  
„przeciw” 1  
„wstrzymujących się” 0. 
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Uchwała Nr LVII/637/10 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 1 lipca 2010 r.  
 

w sprawie przyjęcia zmiany w Statucie Związku Gmin Śląska Opolskiego 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

prawa własności nieruchomości niezabudowanej, składającej się z działki nr 28/5 
położonej w Kędzierzynie-Koźlu, obręb Azoty, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa 

 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnych opiniach Komisji Finansowo-Gospodarczej 
i  Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz stwierdzeniu, że nie ma 
zgłoszeń do dyskusji - prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów  
„przeciw” 0  
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr LVII/638/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r.  

 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny prawa własności 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działki nr 28/5 położonej  
w Kędzierzynie-Koźlu, obręb Azoty, stanowiącej własność Skarbu Państwa 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
3 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie 

przetargowym nieruchomości położonej przy ul. Grzegorza Piramowicza działka - 
2031/1, 

 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnych opiniach Komisji Finansowo-Gospodarczej 
i  Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz stwierdzeniu, że nie ma 
zgłoszeń do dyskusji - prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów  
„przeciw” 0  
„wstrzymujących się” 0. 
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Uchwała Nr LVII/639/10 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r.  

 
w sprawie zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości 
położonej przy ul. Grzegorza Piramowicza – dz. 2031/1 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic  stałych okręgów 

wyborczych na obszarze gminy Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego 
 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnej opinii  Komisji Prawno-Administracyjnej  
oraz stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji - prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów  
„przeciw” 0  
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr LVII/640/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r.   

 
w sprawie dostosowania opisu granic stałych okręgów wyborczych na obszarze gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego.  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kędzierzyn-Koźle w rejonie ul. 
Królowej Jadwigi i Kanału Gliwickiego 

 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Ewald 
Świentek poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o bliższą informację na temat wprowadzanych zmian. 
 
Wyjaśnień udzielili Janusz Kaczmarczyk, architekt miasta i Z-ca Prezydenta Brygida 
Kolenda-Łabuś. 
 
Radni nie wnosząc uwag, jednogłośnie, tj. 16 głosów „za” podjęli uchwałę. 
 

Uchwała Nr LVII/641/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 roku 

 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle w rejonie ul. Królowej Jadwigi i Kanału 
Gliwickiego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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6. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na 

przeprowadzenie prac remontowych w zabytkowym kościele p.w. Wniebowzięcia 
Najświętszej Marii Panny w Kędzierzynie-Koźlu, 

 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Ewald 
Świentek poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni nie wnosząc uwag, jednogłośnie, tj. 16 głosów „za” podjęli uchwałę. 
 

Uchwała Nr LVII/642/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzenie prac 

remontowych w zabytkowym kościele p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w 
Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego pod nr 

1200/66. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na upamiętnienie Zesłańców na Sybir 
 
Zbigniew Peczkis, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
O dodatkowe informacje poprosili:  
- Ryszard Pacułt poprosił o uzasadnienie planowanej lokalizacji obelisku (na działce 
nr 3427/1, która jest własnością Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Ducha Świętego) 
- Andrzej Kopeć interesował się źródłem sfinansowania  przedsięwzięcia.  
 
Po wysłuchaniu wyjaśnień  Prezydenta Miasta Wiesław Fąfara, radni jednogłośnie, tj. 
17 głosów „za” podjęli uchwałę. 
 

Uchwała Nr LVII/643/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na upamiętnienie Zesłańców na Sybir 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2010 r. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja do większości zmian w budżecie miasta nie miała zastrzeżeń. Jednak z uwagi 
na niepełną informację na temat planowanych wydatków na środki trwałe w oświacie 
komisja przyjęła wniosek o przedstawienie na sesji  „szczegółowego planu wydatków 
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dla środków trwałych, wyposażenia na Oświatę i wychowanie w dziale 801  rozdział  
80178 wydatki majątkowe 1.000.000,00zł.”. 
Ponadto komisja wnioskuje o wykreślenie z projektu uchwały „punktu dotyczącego 
wynajmu fotoradarów oraz przeprowadzenia szkoleń z obsługi fotoradarów dla 
czterech strażników”. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara na wstępie przedstawił informację na temat 
planowanych zakupów dla placówek oświatowych, które poniosły straty  w wyniku 
powodzi oraz poinformował o negatywnym stanowisku do wniosku w sprawie 
wykreślenie z projektu uchwały punktu dot. wynajmu fotoradarów oraz 
przeprowadzenia szkoleń z obsługi fotoradarów dla czterech strażników. 
Radni w trakcie obrad otrzymali pisemną informację Ireneusza Stasiaka, Dyrektora Zarządu 
Oświaty i Wychowania, zawierającą „Wykaz zakupów dla placówek oświatowych, które 
poniosły straty w wyniku powodzi”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt uzasadniając wniosek o przedłożenie 
informacji na temat poniesionych strat w wyniku powodzi wyjaśnił, że charakter strat 
(wykaz planowanych zakupów) da odpowiedź między innymi czy uczyniono wszystko 
aby zabezpieczyć przed zatopieniem wyposażenie placówek oświatowych.  
 
Wojciech Kapka  zwrócił uwagę, że w ramach kwoty 1 mln. zł. zaplanowanej w 
projekcie uchwały na wydatki majątkowe można zrealizować wiele zadań np. 
przeprowadzić odkomarzanie, zabezpieczyć rów r-3, zrealizować wiele wydatków 
inwestycyjnych.  Przyznał, że mając informację o zbliżającej się fali powodziowej 
wynosił swoje meble na wyższe kondygnacje. Jego zdaniem zaistniała sytuacja 
świadczy o braku organizacji pracy dyrektorów poszczególnych jednostek 
oświatowych oraz  wynika z braku odpowiedzialności za majątek gminy. Dlatego 
uważa, że prezydent powinien wyciągnąć wnioski, a osoby które dopuściły się 
nieprawidłowości powinny ponieść konsekwencje.  
 
Ryszard Masalski poparł  potrzebę przeprowadzenia szkoleń z obsługi fotoradarów dla 
czterech strażników. Poinformował również, że popiera wypowiedź Wojciecha Kapki 
w zakresie wysokości środków przeznaczonych na odtworzenie zniszczonej struktury 
majątkowej oświaty. W dalszej części wypowiedzi złożył i uzasadnił wniosek aby 
kwotę 1 mln zł .- zaplanowaną na  doposażenie placówek oświatowych - pomniejszyć 
do 915 tys. zł. tj o  85 tys. zł. Uzyskana kwotę  przeznaczyć na: 
1) 40 tys. zł. na opracowanie projektu odcinającego rów r-3 od rzeki Kłodnica, 
2) 40 tys. zł. na przeprowadzenie badań rowów o podobnym charakterze jak rów r-3. 
3) 5 tys. zł na przeprowadzenie testów sprawdzających odbicie piłki od podłoża 

boiska - Orlik przy ul. 9 Maja. 
Przypomniał  deklarację Prezydenta Miasta, że w maju lub czerwcu planuje 
zabezpieczyć w budżecie miasta środki na rozwiązanie problemu rowu r-3. Środki te 
miały wynikać z oszczędności po z rozstrzygniętych przetargach.  
 
Andrzej Kopeć poprosił o informację na temat  zakresu pomocy jaka kierowana jest  
ze strony urzędu do placówek oświatowych, które ucierpiały w wyniku powodzi. 
Poinformował o sygnałach, że nie wszyscy dyrektorzy mają pomoc w taki samym 
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zakresie, są placówki których dyrektorzy muszą organizować remont we własnym 
zakresie. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz na wstępie zdementował te pogłoski oraz wyjaśnił 
zasady udzielania pomocy dyrektorom placówek oświatowym – zakres i sposób 
udzielania pomocy uzależniony jest od wyrządzonych przez powódź szkód. 
W dalszej części odniósł się do wypowiedzi Wojciecha Kapki – ironizując 
pogratulował mu przezorności – jednocześnie zwrócił się z prośbą o pozostawienie 
dyrektorów oświaty w spokoju. 
 
Grzegorz Chudomięt, nawiązując do wykazu zakupów dla placówek oświatowych, 
zwrócił uwagę na pozycję 5. sprzęt komputerowy (wyposażenie pracowni i czytelni w 
PSP Nr 20) na kwotę 150.000 – podkreśli, że radni mają prawo domagać się wyjaśnień 
o sposobie wydatkowania gminnych pieniędzy, dlatego nie rozumie reakcji Z-cy 
Prezydenta Piotra Gabrysza. 
 
W tym miejscu doszło do polemiki między Zastępcą Prezydenta Piotrem Gabryszem i 
Przewodniczącym Rady Miasta Grzegorzem Chudomiętem.  
Piotr Gabrysz oburzył się z powodu sugestii radnego Wojciecha Kapki dot. 
wyciągnięcia konsekwencji w stosunku do dyrektorów placówek oświatowych,  
natomiast Grzegorz Chudomięt podkreślał, że radni mają prawo pytać i oczekiwać 
informacji o sposobie wydatkowania pieniędzy z budżetu miasta.  
 
Następnie głos zabrał Prezydent Miasta Wiesław Fąfara, który  uzasadnił przedłożony 
radnym wykaz zakupów dla placówek oświatowych, w tym dla PSP nr 20 
 
Ireneusz Stasiak, dyrektor Zarządu Oświaty i Wychowania: uzasadniając wydatki w 
poz. 5. sprzęt komputerowy (wyposażenie pracowni i czytelni w PSP Nr 20) na kwotę 
150.000  wyjaśnił, że sprzęt został zalany, gdyż pracownia komputerowa i czytelnia w 
tej szkole znajduje się w pomieszczeniach piwnicznych  Podkreślił zaangażowanie 
dyrektorów i pracowników w ratowaniu wyposażenia placówek oświatowych. 
Zaznaczył również, że niemal cała obsada  PSP Nr 20 to kobiety, co może być  
usprawiedliwieniem, że nie wszystko udało się uratować przed powodzią.  
 
Elżbieta Czeczot poprosiła o podanie przyczyn zmniejszenia wydatków na zadanie 
inwestycyjne przebudowa ulicy Mieszka I, o kwotę 385tys.820zł. 
 
Skarbnik Miasta Alina Janik wyjaśniła, że zadanie to jest w trakcie realizacji, po 
przetargu okazało się, że powstały oszczędności. 
 
Wojciech Jagiełło  poinformował, że jest mu przykro po wysłuchaniu sugestii  
Wojciecha Kapki. Podkreślił  ogromne zaangażowanie, poświęcenie i heroizm 
dyrektorów i pracowników oświaty w ratowaniu szkolnego wyposażenia przed  
powodzią. Przypomniał, że po powodzi członkowie Komisji Oświaty, Kultury i 
Kultury Fizycznej obejrzeli placówki, które ucierpiały w czasie powodzi i z dużym 
uznaniem wypowiadali się  na temat dokonań dyrektorów i pracowników w czasie i po 
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powodzi. Uratowano wiele mebli, sprzętu agd i inne urządzenia, jednak piece 
kuchenne, system klimatyzacji, czy inne zabudowane urządzenia nie można było 
przenieść na wyższe kondygnacje, stąd poniesione straty. Podkreślił, że jego oburzenie 
nie wynika z pytań Wojciecha Kapki, lecz z sugestii ukarania dyrektorów. Uważa, że 
dyrektorom należą się podziękowania za ich postawę. Na zakończenie usprawiedliwił 
irytację i emocje Z-cy Prezydenta Miasta Piotra Gabrysza, który będąc w sztabie 
przeciwpowodziowym czynnie brał udział w ratowaniu majątku gminy.  
 
Joanna Urbanik-Kapka na wstępie podzieliła się przypuszczeniem, że radny 
Wojciecha Kapka nie sugerował wyciągnięcie konsekwencji w stosunku do 
dyrektorów.  Radni chcą wysłuchać wyjaśnień, nikogo nie obwiniając i bez 
wzajemnych oskarżeń. Należałoby wyjaśnić dlaczego dyrektorzy zostali 
pozostawieniu sami sobie, dlaczego nie zorganizowano wsparcia i pomocy w 
wynoszeniu sprzętu np. ze strony Straży Miejskiej, wojska. 
 
Wojciech Kapka odnosząc się do wystąpienia Wojciecha Jagiełły stwierdził, że rzadko 
zdarza się słyszeć takie wypowiedzi. Jego zdaniem radny Wojciech Jagiełło stawia 
całą sprawę na głowie  i broni tego, czego nie da się obronić.. „Trzeba być 
wyrafinowanym człowiekiem, który broni nie wiem czego”. Nawiązując do określenia 
„heroizm” podzielił się opinią iż  jest on wart 1 mln.zł., jest to kwota którą gmina musi 
zapłacić.  
W dalszej części zwrócił uwagę, że już dwa dni przed powodzią były informacje o 
zbliżającej się fali, dlatego był czas aby odpowiednio się przygotować. Zapewnił, że 
gdyby wiedział o problemie w placówkach oświatowych z przeniesieniem sprzętu i 
mebli na wyższe kondygnacje to sam zorganizowałby grupę ludzi i podjął się realizacji 
tego zadania.  
Ponadto odnosząc się do wypowiedzi Z-cy Prezydenta Piotra Gabrysza  podzielił się 
swoimi odczuciami iż nie chciałby mieć takiego prezydenta. 
 
Wojciech Jagiełło  wyjaśnił radnej Joannie Urbanik-Kapce, że Straż Miejska w czasie 
powodzi pracowała przy innych zadaniach, a do wynoszenia sprzętu angażowali się 
również rodzicie uczniów  
 
Grzegorz Chudomięt podzielił się swoimi obserwacjami poczynionymi w urzędzie w 
dniu powodzi – wielu urzędników przed zakończeniem pracy wyjeżdżało z Koźla z 
obawy, że  przejazd do Kędzierzyna zostanie odcięty przez powódź.  
 
Halina Fogel zwróciła uwagę, ze pracownicy placówek oświatowych ratowali sprzęt 
publiczny, natomiast Wojciech Kapka ratował swój prywatny. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś w wystąpieniu skrytykowała wypowiedź 
Wojciecha Kapki  - zwróciła uwagę, że Wojciech Jagiełło przez cały czas z własnej 
inicjatywy, bezpośrednio uczestniczył w ratowaniu dobra publicznego, natomiast 
Wojciech Kapka ratował swoje prywatne dobro. Przypomniała również, że radna 
Joanna Urbanik-Kapka zadzwoniła do Urzędu oferując swoją pomoc, natomiast radny 
Wojciech Kapka tego nie uczynił, a dzisiaj próbuje bez uzyskania odpowiedzi na 
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nurtujące go pytania – wydawać wyroki. Wyraziła nadzieję, że kiedyś przyjdzie 
refleksja i  radny Wojciech Kapka będzie wstydził się swojej dzisiejszej wypowiedzi. 
Podkreśliła, że w akcji powodziowej uczestniczyły wszystkie specjalistyczne służby, 
wiele urzędników i wolontariuszy. Zwróciła również uwagę, że radny ma prawo pytać 
i rozliczać, jednak nie ma prawa ferować wyroków bez rozpoznania sprawy. Wyraziła 
żal, że oprócz radnego Wojciecha Jagiełło – nie licząc radnych, którzy sami zostali 
dotknięci skutkami powodzi – nikt z Rady nie wziął udziału  w akcji powodziowej. 
Nawiązując do obserwacji Grzegorza Chudomięta wyjaśniła i jednocześnie 
usprawiedliwiła zachowanie urzędników – były to głównie kobiety, które chciały 
zaopiekować się swoimi dziećmi  w przedszkolu, a ewentualne odcięcie drogi do 
Kędzierzyna mogło utrudnić te zamiary.  
W dalszej części, realizując wniosek zgłoszony na posiedzeniu Komisji Finansowo-
Gospodarczej, przedstawiła informację o kosztach usuwania odpadów 
popowodziowych za okres od 22 maja do 30 czerwca  – na dzień dzisiejszy suma 
kosztów wynosi 4 mln. 305 tys.421 zł  92 gr. z czego na koszty wywozu przypada  3 
mln. 407 tys. zł. 795 zł 71 gr. a na koszt złożenia na składowisku odpadów 897 tys. 
626, zł i 21 gr.  
 
Joanna Urbanik-Kapka nawiązując do wypowiedzi przedmówczyni wyjaśniła, że 
ofertę pomocy zgłosiła w swoim i męża imieniu. Również mieszkańcy prosili o 
kontakt z urzędem oferując swoją pomoc np. w wynoszeniu sprzętu, mebli.  
Poinformowała również o innej formie zaangażowania się  radnego Wojciecha Kapki 
w czasie powodzi (objechał wszystkie newralgiczne punkty, gdzie mogło być 
zagrożenie przelania wody) . 
 
Ryszard Pacułt poprosił o zakończenie dyskusji oraz podzielił się opinią, że 
najlepszym wyjściem z sytuacji byłoby krótkie słowo „przepraszam” ze strony 
Wojciecha Kapki. 
 
Jerzy Majchrzak  na wstępie podkreślił, że przy całej dobrej woli i mobilizacji wielu 
osób nie udało się zabezpieczyć całego wyposażenia i sprzętu. W dalszej części 
nawiązał do strat powstałych w PSP Nr 20 – zaproponował rozważenie możliwości 
zmiany lokalizacji i przeniesienie na wyższe kondygnacje pracowni komputerowej, 
czytelni i dwóch sal do ćwiczeń. Dotychczasowa lokalizacja w pomieszczeniach 
piwnicznych nie sprawdza się. 
 
Ryszard Masalski w wypowiedzi poinformował o obowiązkach zawodowych, które 
nie pozwoliły mu na czynne zaangażowanie się w walkę ze skutkami powodzi  oraz  
wskazał na potrzebę skorygowania planu operacyjnego na wypadek powodzi. 
 
Andrzej Kopeć nie zgodził się z wypowiedzią Pani Prezydent, że jedynie Wojciech 
Jagiełło niósł pomoc w czasie powodzi. 
 
Halina Mińczuk poprosiła o informację na temat sfinansowania kosztów remontów 
zalanych w czasie majowej powodzi lokali mieszkalnych i pomieszczeń piwnicznych 
wchodzących w skład gminnego zasoby. Jednocześnie przypomniała, że MZBK 
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przekazał do Wydziału Inwestycji informację, że szacunkowy koszt remontów będzie 
wynosił ok. 240 tys. zł. Natomiast w projekcie uchwały jest kwota 100 tys. zł. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował, że wniosek na ww. kwotę jeszcze nie 
wpłynął. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o informację na temat realizacji wniosku w sprawie  
wykonania oświetlenia terenów przygarażowych w okolicy INPARKO i ul. 
Powstańców. Zwrócił uwagę, że prawdopodobnie w wyniku nieporozumienia zadanie 
to zostało zrealizowane jedynie częściowo.  
 
Artur Maruszczak, kierownik Wydziału Inwestycji i Remontów, udzielając wyjaśnień 
poinformował, że zadanie to jest ujęte w dwóch  dokumentacjach, tj. garaże przy ul. 
Powstańców i garaże przy ul. K. Miarki. Potwierdził, że po analizie sytuacji rejon ten 
tworzy jedną całość. Poinformował o wniosku do prezydenta miasta o wprowadzenie 
do budżetu miasta zmiany nazwy zadania w taki sposób aby była możliwość realizacji 
zadania w całości.  
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że błąd jest w nazwie projektu, a nie w nazwie 
zadania – uzasadnił swoją opinię. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara potwierdził, że otrzymał wniosek Kierownika 
Wydziału Inwestycji i Remontów oraz zapewnił, że w tym roku zadanie będzie 
zrealizowane. 
 
Grzegorz Chudomięt nawiązując do uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta na rok 2010 - zwrócił uwagę na punkt b) o treści : 

 „Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, § 0570 – 
Grzywny, mandaty i inne kary pieniężne od osób fizycznych zwiększa się dochody 
bieżące o kwotę 48.000,00zł, jednocześnie o kwotę 47.200,00zł. zwiększa się  wydatki 
bieżące w rozdz. 75416 – Straż Miejska, z przeznaczeniem na realizację wydatków 
związanych z wynajmem fotoradaru oraz przeprowadzenie szkoleń z obsługi 
fotoradaru dla 4 strażników”  
- poinformował, że jest przeciwny aby fotoradary obsługiwała Straż  Miejska, gdyż ma 
ona przypisane inne zadania np. patrolowanie, pilnowanie ładu i porządku w mieście. 
Wyraził obawy, że fotoradar stanie się „nową zabawką dla strażników miejskich”. 
Przypomniał, że gmina miała sfinansować koszty postawienia słupów na  fotoradary, a 
Policja mała zakupić fotoradary i zająć się ich obsługą.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara potwierdził wypowiedź, jednocześnie 
poinformował, że na dzień dzisiejszy Policja nie jest zainteresowana fotoradarami 
dlatego chce oddać je gminie. 
 
Grzegorz Chudomięt przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Finansowo-
Gospodarczej  Pani Prezydent informowała o możliwości powierzenia obsługi 
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fotoradaru firmie zewnętrznej. W dalszej części wypowiedzi złożył wniosek o 
wykreślenie  zapisu, który mówi że szkoleniem będą objęci strażnicy miejscy. 
 
Alina Janik, Skarbnik Miasta zwróciła uwagę, że zapis dot. szkolenia strażników 
miejskich znajduje się tylko w uzasadnieniu do projektu uchwały – nie ma go w treści 
projektu uchwały. 
 
Ryszard Masalski poprosił o informację na temat kwoty, która wpłynie w ciągu roku 
do budżetu miasta z tytułu postawienia fotoradarów. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara przedstawił wstępne dane wynikające z symulacji.  
 
Andrzej Kopeć upewnił się, czy tekst uchwały ulegnie zmianie. 
 
Po wyjaśnieniach Skarbnika Miasta i Prezydenta Miasta ustalono, że tekst uchwały nie 
ulegnie zmianie natomiast z  uzasadnienia zostanie wykreślony zapis „oraz 
przeprowadzenie szkoleń z obsługi fotoradaru dla 4 strażników”  - kwota 
przeznaczona na szkolenie 2 tys. 200zł.  
 
Zbigniew Barszcz podzielił się wątpliwościami dot. powierzenia firmie zewnętrznej 
obsługi fotoradaru.  
 
W dalszej dyskusji udział wzięli; Alina Janik Skarbnik Miasta, Andrzej Kopeć, 
Grzegorz Chudomięt, Jerzy Majchrzak – dyskusja dotyczyła ewentualnego 
przeszkolenia strażników miejskich. 
 
Ryszard Masalski przypomniał swój wniosek  aby kwotę 1 mln zł .- zaplanowaną na  
doposażenie placówek oświatowych - pomniejszyć do 915 tys. zł. tj o  85 tys. zł. 
Uzyskana kwotę  przeznaczyć na: 
1) 40 tys. zł. na opracowanie projektu odcinającego rów r-3 od rzeki Kłodnica, 
2) 40 tys. zł. na przeprowadzenie badań rowów o podobnym charakterze jak rów r-3. 
3) 5 tys. zł na przeprowadzenie testów sprawdzających odbicie piłki od podłoża 

boiska - Orlik przy ul. 9 Maja. 
 
 
Ewald Świentek poinformował, że Komisja Urbanistyki, Architektury   i Środowiska 
Naturalnego zajmowała się tematem rowu r-3. W ramach podjętych działań 
sformułowano wniosek aby doprowadzić do spotkania Prezydenta Miasta z 
kierownictwem Holdingu Blachownia. W związku z powyższym uważa, że na dzień 
dzisiejszy wniosek Ryszarda Masalskiego o odcięcie rowu r-3 jest przedwczesny.  
 
Ryszard Masalski poinformował, że przyjmuje powyższą uwagę i wycofuje element  
wniosku dot. rowu r-3. W dalszej części wycofał również wniosek dot. kwoty 5 tys. zł. 
i podtrzymał część wniosku dot. kwoty 40 tys. zł. na przeprowadzenie badań rowów o 
podobnym charakterze jak rów r-3. 
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Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował o negatywnym  stanowisku do ww. 
wniosku oraz o rozstrzygnięciu wniosku Komisji UAiŚN w sprawie spotkania z 
kierownictwem Holdingu Blachownia. Jednocześnie zadeklarował, że na spotkanie 
zaprosi również Przewodniczącego Komisji UAiŚN i Ryszarda Masalskiego. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie: 
- wniosek Ryszarda Masalskiego: 
 „za” oddano 1 głos, „przeciw” 14, „wstrzymujących się” 2 głosy. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji 
 
- projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2010: 
„za” oddano 14 głosów,  
„przeciw” 1, 
 „wstrzymujących się” 3 głosy. 
 

Uchwała Nr LVII/644/10    
  

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 1 lipca 2010r.     

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2010  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt ogłosił 10 minut przerwy (od 19.00 do 
19.10) 
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Ad. 7. 
Stanowisko Rady do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną. 
 
Stanowiska do rozpatrzonych przez Komisje Rewizyjna skarg przedstawił Ryszard 
Masalski – przewodniczący komisji. 
 
1. dot. skargi p. (...)* na działania  Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kędzierzynie – Koźlu. 
 
Skarga dotyczy: Nie wydania przez Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kędzierzynie – Koźlu stronie skarżącej żądanych dokumentów osobowych, dotyczących jej 
ewidencji czasu pracy w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej oraz poniżenie strony przez 
Dyrektora Ośrodka, w czasie oczekiwania w Ośrodku na wzmiankowane dokumenty. 

 
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę w oparciu o następujące materiały, będące w aktach 
sprawy: 

1.Oryginał skargi, wraz z załącznikami. 
2.Stanowisko Prezydenta Miasta Kędzierzyn – Koźle. 
3.Wypowiedź strony skarżącej. 
4.Wypowiedź Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie – Koźlu. 
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Komisja Rewizyjna nie wypracowała stanowiska wobec zarzutów opisanych w skardze.  
W dalszej części odczytał uzasadnienie zaistniałej sytuacji.  
(pisemne uzasadnienie w załączeniu do protokółu)  
Poinformował również o sugestii radcy prawnego, aby skargę ponownie skierował do 
Komisji Rewizyjnej dla wypracowania stanowiska. 
 
Dariusz Jorg zwrócił uwagę na wynik głosowania na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, 
tj. przy głosowaniu: 1 „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się” nie udało się zająć 
stanowiska do skargi. Wyraził nadzieję, że na kolejnym posiedzeniu w pełnym 
składzie komisji, sytuacja ulegnie zmianie. 
 
W trakcie realizacji punktu o głos poprosiła p. (...)*. 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt nie udzielił głosu, jednocześnie wyjaśnił że 
możliwość taka będzie na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, która zajmuje się rozpatrywaniem 
skarg. 
 
Rada jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła wniosek o ponowne skierowanie do 
Komisji Rewizyjnej skargi w celu wypracowania stanowiska.  
 
2. dot.  skargi Firmy Pogrzebowej (...)* na działania  Kierownika Miejskiego Zakładu 
Cmentarnego w Kędzierzynie – Koźlu. 
 
Komisja Rewizyjna wnioskuje aby Rada Miasta uznała, że nie jest właściwa  do 
rozstrzygnięcia zarzutów opisanych w skardze Firmy  Pogrzebowej (...)* na działania 
Kierownika Miejskiego Zakładu Cmentarnego związane z przechowywaniem urn z 
prochami. 
 
Uzasadniając przyjęte stanowisko Komisji Rewizyjnej poinformował i uzasadnił  
swoje zdanie odrębne.   
(pisemne uzasadnienie wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska  stanowi 
integralną część projektu uchwały) 
 
Zbigniew Barszcz zwrócił uwagę, że MZC jest konkurencją dla Firm Pogrzebowej 
(...)*. 
 
Rada przyjęła wnioskowane stanowisko stosunkiem głosów: 
„za”  14,  
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się 2 głosy. 

Uchwała Nr LVII/645/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r.  

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Firmy Pogrzebowej (...)* na działania Kierownika 
Miejskiego Zakładu Cmentarnego 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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3. dot. skargi Państwa (...)* na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 
 
Komisja Rewizyjna wnioskuje aby Rada Miasta uznała, że nie jest właściwa  do 
rozstrzygnięcia zarzutów opisanych w skardze Państwa (...)* na działania Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle związane z odmową wypłaty odszkodowania za zajęcie 
działki nr 1443/2. 
 
Uzasadnienie wnioskowanego stanowiska stanowi integralną część uchwały. 
Rada jednogłośnie, tj. 17 głosów „za”  przyjęła wnioskowane stanowisko. 
 

Uchwała Nr LVII/646/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 1 lipca 2010 r.  

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa (...)* na działania Prezydenta Miasta 
Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 8.  
Wolne wnioski 
 
Zbigniew Barszcz poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Rodziny członkowie komisji zostali poinformowani o wprowadzonej 
zmianie do ustawy o pomocy społecznej. Nakłada ona teraz odpłatność za pobyt osób 
niepełnosprawnych, z  zaburzeniami psychicznymi w placówkach opiekuńczych.  
W dalszej części wypowiedzi krytycznie odniósł się do wprowadzonej zmiany oraz  
zaproponował podjęcie działań, np. wystosowanie apelu do parlamentarzystów, o 
zniesienie tych zapisów. 
 
Grzegorz Chudomięt zaproponował aby problemem tym zainteresować Związek Gmin 
Śląska Opolskiego, który w imieniu gmin podejmie stosowne działania. 
 
Elżbieta Czeczot poinformowała, że na dzisiejszej sesji złożyła zapytanie w sprawie  
przyjętych kryteriów ustalania odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej oraz 
poinformowała o regulacjach zawartych w art. 66 ustawy o pomocy społecznej, 
dających radzie gminy możliwość określenia w drodze uchwały korzystniejsze 
warunki ustalania opłat za pobyt w domu pomocy społecznej. 
Na zakończenie poparła wypowiedź Zbigniewa Barszcza. 
 
Ewald Świentek ponownie poinformował o wniosku Komisji UAiŚN i przyjętym 
przez prezydenta miasta rozstrzygnięciu w sprawie wystąpienia do Holdingu 
Blachownia  z wnioskiem o likwidacje rowu r-3. 
 
Dariusz Jorg podzielił się opinią, że jeżeli w ustawie zawarta jest delegacja to należy z 
niej skorzystać.  
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Po dyskusji ustalono, że temat przeanalizuje Komisja ZSSiR, a jeżeli będzie potrzeba 
to wystąpi o opinię do biura radców prawnych. Wypracowane projekty zostaną 
przedstawione Radzie. 
 
Zbigniew Barszcz zwrócił uwagę, że część terenów na os. Pogorzelec, które w planie 
zagospodarowania przeznaczone są pod budownictwo mieszkaniowe, uległo 
podtopieniu w czasie majowej powodzi. W związku z tym zaproponował rozważenia 
wprowadzenia stosownych zmian do ww. planu. 
 
Ryszard Masalski przedstawił wniosek aby Rada Miasta Kędzierzyn – Koźle wystąpiła 
do Prezydenta Miasta aby ten zobowiązał właścicieli cieków wodnych 
przepływających przez obszar gminy Kędzierzyn – Koźle  do przedłożenia aktualnych 
wyników badań składu chemicznego tych cieków na granicy miasta oraz w trzech 
miejscach na trasie badanego cieku, przebiegającego przez administracyjny obszar 
gminy Kędzierzyn – Koźle.       

 
Po uwadze Dariusza Jorga, Grzegorza Chudomięta  i Z-cy Prezydenta Brygidy 
Kolendy-Łabuś zmodyfikował treść wniosku: 
„Rada Miasta Kędzierzyn – Koźle zobowiązuje Prezydenta Miasta do pozyskania od 
właścicieli cieków wodnych przepływających przez obszar gminy Kędzierzyn – Koźle o 
przedłożenie aktualnych wyników badań na skład chemiczny tych cieków na granicy miasta 
oraz w trzech miejscach na trasie badanego cieku, przebiegającego przez administracyjny 
obszar gminy Kędzierzyn – Koźle.” 

Wniosek został przyjęty stosunkiem głosów: „za” 5,     „przeciw” 4, „wstrzymujących się” 4. 

W dalszej części realizacji punktu Ryszard Masalski po przedstawieniu osobistych 
problemów jednego z mieszkańców miasta zaproponował sprawdzenie, czy prawdą 
jest że prezydent miasta nie reaguje za pisma tego mieszkańca. 
 

Do propozycji odnieśli się Grzegorz Chudomięt i Dariusz Jorg podzielili się 
wątpliwościami, czy Ryszard Masalski został upoważniony aby o prywatnych 
problemach informować Radę.  
Ryszard Masalski zapewnił, że ma stosowne upoważnienia. 
 
Innych wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad. 9. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt zamknął sesję  Nr LVII/10 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
Przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt 

 

Sesja zakończyła się o godz. 20.00. 
Protokółowała  H. Olkowska 


